
OR-05.0057-976/07 Kraków,

W  odpowiedzi  na  Pana  interpelację  w  sprawie  „Małopolskiego  programu
stypendialnego  dla studentów”,  zgłoszoną  między sesjami  Rady Miasta  Krakowa w dniu
17 września 2007 r., uprzejmie informuję:

Gmina  Miejska  Kraków  uczestniczyła  w  realizacji  „Małopolskiego  programu
stypendialnego  dla  studentów”  realizowanego  w  ramach  wdraŜania  Zintegrowanego
Programu  Rozwoju  Regionalnego  -  Priorytet  II,  działanie  2.2  „Wyrównywanie  szans
edukacyjnych  poprzez programy stypendialne” od roku akademickiego 2004/2005 do roku
akademickiego  2006/2007.  Zasady  przyznawania  stypendiów  określone  były  w
Regulaminach  uzgodnionych  przez  Zespół  roboczy  zorganizowany  i  kierowany  przez
Koordynatora  projektu  -  Starostwo  Powiatowe  w  Krakowie.  Regulaminy  na  kolejne  lata
akademickie w uzgodnionym brzmieniu przyjmowane były w drodze uchwał przez wszystkie
powiaty Województwa Małopolskiego.

W związku ze skargą [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6

września 2001r.  o  dostępie  do  informacji  publicznej;  jawność  wyłączył  Ryszard Marek  Pełnomocnik  Prezydenta Miasta Krakowa ds.

Ochrony  Informacji  Niejawnych] na  uchwałę  Nr  LXXXIX/8  95/05  Rady  Miasta  Krakowa  z  dnia
28  września  2005  r.  w  sprawie  zasad  przyznawania  stypendiów  w  ramach  projektu
„Małopolski  program  stypendialny  dla  studentów  na  rok  akademicki  2005/2006”,  dla
studentów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Kraków  Wojewódzki  Sąd
Administracyjny w wyroku z dnia 29 grudnia 2006 r. sygn. Akt III SA/Kr 255/06 stwierdził
niewaŜność tej uchwały,  wskazując na brak podstawy prawnej, pozwalającej  Radzie Miasta
Krakowa podjąć uchwałę określającą zasady przyznawania stypendiów.

Nie  zgadzając  się  z  powyŜszym  rozstrzygnięciem,  19  lutego  2007 r.  skierowałem
skargę  kasacyjną  do Naczelnego Sądu Administracyjnego.  Naczelny Sąd Administracyjny
wyrokiem z dnia 29 czerwca 2007 r. sygn. Akt I OSK 540/07 oddalił ww. skargę, podając
w uzasadnieniu m.in., Ŝe wynikający z rozporządzenia Ministra Gospodarki i Pracy z dnia 25
sierpnia 2004 r. w sprawie przyjęcia Uzupełnienia Zintegrowanego Programu Operacyjnego



Rozwoju Regionalnego  2004-2006 (Dz.  U.  Nr  200 poz.  2051 z  późn.  zm.)  nałoŜony na
powiat obowiązek uchwalenia regulaminu przyznawania stypendiów jest ewidentnym błędem
prawodawcy,  poniewaŜ  stanowi  swoistą  subdelegację  kompetencji  prawotwórczych,  co
w demokratycznym państwie prawnym jest niedopuszczalne.

Przed  Naczelnym  Sądem  Administracyjnym  toczy  się  aktualnie  postępowanie
w sprawie skierowanej przeze mnie skargi kasacyjnej od wyroku WSA w Krakowie z dnia
25 kwietnia 2007 r. sygn. akt III SA/Kr 118/07 w sprawie skargi [wyłączenie jawności w zakresie danych

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączył Ryszard Marek

Pełnomocnik  Prezydenta Miasta  Krakowa ds.  Ochrony  Informacji  Niejawnych] na uchwałę  Nr CXIV/1176/06 Rady
Miasta Krakowa z dnia 5 lipca 2006 r. \v sprawie zasad przyznawania stypendiów w ramach
projektu „Małopolski program stypendialny dla studentów na rok akademicki 2006/2007”,
dla  studentów zamieszkałych  na terenie Gminy  Miejskiej  Kraków,  w którym Sąd stwierdził
niewaŜność powyŜszej uchwały.

Ze  względu na fakt,  Ŝe w wyroku z dnia 25 kwietnia  2007 r.  WSA w Krakowie
stwierdził, Ŝe uchwała Nr CXIV/1176/06 Rady Miasta Krakowa nie moŜe być  wykonywana,
Koordynator Programu Stypendialnego - Starostwo Powiatowe w Krakowie - podjął decyzję
o  czasowym  wstrzymaniu  wypłaty  stypendiów  objętych  zaskarŜoną  uchwałą,  o  czym
poinformowany zostałem pismem z dnia 25 czerwca 2007T. znak: ED.50180-01/07.

Z  uwagi  na  fakt,  Ŝe  postępowanie  w  sprawie  stwierdzenia  niewaŜności  uchwały
Nr  CXIV/1176/06  Rady Miasta  Krakowa  opiera  się  na  takich  samych  przesłankach,  jak
postępowanie w sprawie niewaŜności uchwały Nr LXXXIX/895/05 Rady Miasta Krakowa, a
strony sporu podnoszą takie same argumenty oraz powołują się na toŜsame przepisy prawa,
prawdopodobnie Naczelny Sąd Administracyjny oddali skargę kasacyjną.

W związku z powyŜszym, w dniu 30 sierpnia 2007 r. skierowałem do Pana Marka
Nawary,  Marszałka  Województwa  Małopolskiego  pismo  (znak:  MOPS-DM/MT/
410.2/138/W11769), w którym przedstawiłem powyŜsze okoliczności oraz pogląd wyraŜony
w uzasadnieniu  wyroku  Wojewódzkiego  Sądu Administracyjnego  w Krakowie  z  dnia  29
grudnia 2006 r. sygn. akt III  SA/Kr 256/06 oraz Naczelnego Sądu Administracyjnego z 29
czerwca 2007 r. sygn. Akt I OSK 540/07, zgodnie z którym art. 11 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia
20 kwietnia 2004 r. o Narodowym Planie Rozwoju (Dz. U. Nr 116, poz. 1206 z późn. zm.)
stanowi podstawę prawną  do ustalania zasad i trybu przyznawania pomocy materialnej dla
studentów w drodze podjęcia odpowiedniej uchwały przez zarząd województwa lub wydania
rozporządzenia  przez  właściwego  ministra  (art.  11  ust.  5  ustawy  o  Narodowym  Planie
Rozwoju)  i  zwróciłem  się  z  prośbą  o  rozwaŜenie  przyjęcia  przez  Zarząd  Województwa
Małopolskiego  uchwały  wprowadzającej  zmiany  w  warunkach  realizacji  przedmiotowego
projektu, uwzględniające zasady wynikające z orzecznictwa sądów administracyjnych.

W  celu  ustalenia  dalszego  sposobu  postępowania  w  powyŜszej  sprawie,  dnia  28
sierpnia 2007 r. w siedzibie Departamentu Funduszy Europejskich odbyło się spotkanie w
którym  uczestniczył  m.in.  Pan  Tomasz  Sanecki,  Dyrektor  Departamentu  Funduszy
Europejskich Urzędu Marszałkowskiego,  Pan Norbert  Kodura,  Dyrektor  Wydziału Edukacji
Starostwa  Powiatowego  w  Krakowie  oraz  Pan  Jacek  Kowalczyk,  Zastępca  Dyrektora
ds. Pomocy Środowiskowej MOPS.

Problem  wadliwej  podstawy  prawnej  uchwał  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu
przyznawania stypendiów, dotyczy wszystkich powiatów w Polsce. Dlatego teŜ  w wyniku
spotkania ustalono, Ŝe ze względu na ogólnopolski charakter problemu, właściwym jest aby



odpowiednie działania zmierzające do rozwiązania problemu były podejmowane na szczeblu
ministerialnym.

W dniu 31 sierpnia 2007 r. Pani ElŜbieta Lęcznarowicz, Zastępca Prezydenta Miasta
Krakowa  odbyła  w  przedmiotowej  sprawie  spotkanie  z  Panem  Wojciechem  Kozakiem,
Członkiem  Zarządu Województwa Małopolskiego, który wstępnie zadeklarował,  Ŝe Zarząd
podejmie  działania  zmierzające  do  jej  uregulowania  na  szczeblu  ogólnopolskim  przez
Ministerstwo Rozwoju Regionalnego.

Z informacji uzyskanych w Małopolskim Urzędzie Wojewódzkim wynika, Ŝe w latach
2007 - 2013 program stypendialny dla studentów nie będzie realizowany przez powiaty - w
tym  Gminę  Miejską  Kraków  -  a  środkami  finansowymi  z  Europejskiego  Funduszu
Społecznego przeznaczonymi na stypendia będą dysponować szkoły wyŜsze.

Otrzymują:
1. Adresat
2. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej
3. Wydział Świadczeń Socjalnych
4. Pełnomocnik ds. Ochrony Informacji Niejawnych
5. Biuletyn Informacji Publicznej
6. A/a


